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Massalcoreig 
demana a Talarn 
~juda per mantenir 

' e1 cons uit · ctiu 

' El president de la Diputació, 

La sequera desdibuixa l'estudi en 
les finques experimentals del Jussà 

Joan Talarn, va visitar ahir Mas
salcoreig, acompanyat del seu 

I 

alcalde, Josep Mélria Vallès, i re-
gidors de l'ajuntament. Durant 
la visita, el consistori va posar 
damunt la taula les principals 
necessitats d'aquest municipi 
del Segrià, com són controlar 
les constants fuites d'aigua i 
mantenir el consultori mèdic 
actiu i en estat òptim. 

Aquest projecte té com a objectiu analitzar el 
comportament d'alguns cultius que s'usen poc 

La Solana de Tàrrega 
culminarà el seu 
25è aniversari amb 
una taula rodona 
La Solana, Centre de Recursos 
per a l'Ocupació de l'Ajunta
ment de Tàrrega, culminarà el 
proper dimecres 22 de novem
bre la celebració del seu 25è 
aniversari amb una taula rodo
na titulada "Èxit i Fracàs: dues 
cares de la mateixa moneda". 
L'esdeveniment tindrà lloc al 
Local de la Societat Ateneu de 
Tàrrega a les 18.30 hores de la 
tarda. 

Tremp 
ACN 

Els resultats de l'anàlisi del pri
mer any de les finques experi
mentals del Pallars Jussà no han 
estat molt determinants per 
culpa de la situació de sequera, 
la gran protagonista d'aquesta 
campanya. L'estudi s'ha basat en 
l'afectació del maneig del sòl en 
la productivitat i desenvolupa
ment dels cultius. Laura Rueda, 
tècnica de la consultoria agrícola 
l'Espigall, va explicar que els pri
mers resultats apunten a què un 
maneig intermedi seria el més 
beneficiós. Així, va insistir que 
aquests s'hauran de corroborar 
en les pròximes dos campanyes 
de sembra. El Pallars Jussà comp
ta amb tres parcef.les experimen
tals a Salàs de Pallars, Sant Esteve 
de la Sarga i Talarn. 

La síndica dl\ran es reuneix 
amb Collboni per establir 
sinèrgies entre els territoris 
La síndica d'Aran, Maria Vergés, 

es va reunir ahir amb l'alcalde de 
Barcelona, Jaume Collboni, i la 
tlnent d'alcalde, Maria Eugènia 
Gay, amb qui va tractar diversos 
temes comuns entre Barcelona 
i l'Aran. La síndica d'Aran va ma
nifestart en aquesta reunió amb 
l'alcalde Collboni " la voluntat del 
govern d'Aran de ser proactius a 
l'hora de buscar cof.laboracions i 

aliances en altres àmbits com el 
turisme o en qüestions que su
posen una problemàtica comu
na com és el tema de l'habitat
ge, un afer per al qual el Conselh 
Generau d'Aran busca solucions 
urgents per l'actual situació de 
falta d'habitatge assequible". 
Vergés ha volgut agrair "l'aten
ció i predisposició mostrada per 
Coll bon i per a obrir el diàleg". 

La 2a Fira de Micropobles 
comptarà amb una desena 
de representants de Lleida 
El vicepresident de la Diputació 
de Lleida i alcalde de Torre-sero
na, Agustí Jiménez, i el president 
de l'Associació de Micropobles 
de Catalunya i alcalde de Riner, 
Joan Solà, van participar ahir 
en la presentació de la segona 
edició de la Fira de Micropobles 
de Catalunya, que se celebrarà 
a Planoles el 18 de novembre i 
en la que hi participaran 10 lo
calitats de Lleida. Amb el lema 

'Som batec rural', l'Associació 
de Micropobles de Catalunya 
impulsa la segona edició de la 
Fira de Micropobles de Catalun
ya. Planoles serà el micropoble 
amfitrió de l'esdeveniment, que 
reunirà vint-i-cinc poblacions de 
les quatre demarcacions catala
nes, el dissabte 18 de novembre 
de 2023, i donarà continuïtat a 
la celebrada el mes de novem
bre de 2022, a l'Estany. 

fessor de Sòls de la Universitat 
de Barcelona, Joan Romanyà, va 
dirque l'estudi ha determinat que 
l'espelta ha estat la que millor 
s'ha adaptat a les tres tipologies 
de sembra. 

També va argumentar que se
gurament és perquè "deu tenir 
un patró d'arrelament potent, en 
comparació amb l'ordi". 

FOTO: ACN I Presentació dels resultats de les parceHes experimentals 

Des del 2019 existeix una línia 
de treball al Pallars Jussà que té 
per objectiu la dinamització del 
sector agrari com a estratègic. 
Les accions que s'hi fan prete
nen abordar el repte del relleu 
generacional, tot facilitant la in
corporació de noves persones en 
el sector i treballar alhora per la 
millora de la competitivitat de les 
explotacions actuals amb possibi
litat de disposar de més superfí
cie agrícola. 

A les finques experimentals 
s'ha sembrat ordi, favó, llenties i 
espelta ecològiça. 

El projecte té com a objectiu 

veure el comportament d'alguns 
cultius, que ara se sembren de 
forma minoritària, i busca noves 
formes de gestió del sòl. El pro-

Arbeca centra en la sequera la 
seva 40a Fira de Santa Caterina 
i 20a Fira de l'Oliva Arbequina 
La Diputació va acollir a presentació del certamen 
Lleida 
REDACCIÓ 

El vicepresident del Patronat de 
Promoció Econòmica, Jordi Ver
dú; l'alcalde d'Arbeca, Sergi Pe
legrí, i el regidor d'Agricultura i 
Medi Ambient, Promoció Econò
mica, Cultura i Serveis, Francesc 
Roset, van presentar ahir la 40a 
Fira de Santa Caterina i 20a Fira 
de l'Oliva Arbequina, que se cele
brarà a Arbeca els dies 24, 25 i 26 
de novembre. Els ·organitzadors 
han previst la presència de 50 pa
radistes, principalment d'alimen
tació i productes locals, i esperen 
l'assistència de més de les 4.000 
persones que van visitar la fira la 
passada edició. 

Per a aquesta edició, s' ha vol
gut fer un especial èmfasi en la 
preocupació per la sequera. Així 
queda de manifest en la publica
ció que s'ha fet amb motiu de la 
fira en què hi ha escrits del ma-

FOTO:. Odl La ftra d'Arbeca es va presentar ahir a Lleida 
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· teix Pelegrí i de Roset, però tam
bé del pagès arbequí Jaume Pere
ra; del president de la Comunitat 
de Regants dels Canals d'Urgell, 
Amadeu Ros, i del president de 
la Comunitat de regants del Canal 
Segarra-Garrigues, Josep Maria 

Jové, que s'han centrat en aques
ta problemàtica. Jordi Verdú ha 
volgut destacar la "bona feina 
que fan els productors, que són 
el pal de paller del sector agroa
limentari del nostre territori i del 
que presumim". 
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Aquesta obra es realitza 
en directe durant la 
presentació, a les Caves 
Codorniu, de tres dels 
seus nous chardonnays. 
Amb aquesta obra es vol 
representar les terres de 
Lleida. 
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Toral lola, 
i ja són 53 

u-:; - . ,. ,-- "' 
~~-a Picota el Petardo 

Sovint la violència de gènere 
ens sembla quelcom llunyà. 
Potser perquè moltes vegades 
passa de portes endins i no 
traspassa el rebedor de casa, 
fent honor al terrible nom de 
violència domèstica. O pot
ser perquè els casos no ens 
toquen de prop. Malaurada
ment, però, no hi ha territoris 
ni pobles, per petits que siguin, 
que estiguin lliures d'aquesta 
xacra, l'expressió més extre
ma de desigualtats entre ho
mes i dones. Un exemple és 
el recent cas del petit nucli 
de Torallola (Conca de Dalt), 
on, ï;~mb els resultats oficials 
d'ADN ja confirmats i també la 
relació entre acusat i víctima 
determinada, els Mossos han 
conclòs que es tracta d'un as
sassinat masclista, encara que 
caldrà determinar què i quan 
va passar. Sigui com sigui, el de 
la noia trobada al Pallars és el 
feminicidi número 53 d'aquest 
any a Espanya (el12è a Cata
lunya). O el que és el mateix: 
durant 2023 s'han comès gai
rebé S assassinats masclistes 
cada mes. Xifres terribles que 
no fan sinó confirmar que la 
violència de gènere és un greu 
problema social al qual cal po
sar solució de forma contun
dent. Els hi devem a les 1237 
dones que han mort a mans 
de les seves parelles o expare
lles des que es va començar a 
enregistrar aquestes luctuoses 
dades en una estadística ofici
al l'any 2003. 

~ 
Jordi Solé 
Periodista i escriptor 

Recrea el rodatge 
d'Ava Gardner a 
Tossa de Mar a la 
seva última novel
la: 'L'any que vaig 
estimar Ava Gard
ner', que va gua
nyar el Premi Prudenci Bertrana. 
l'escriptor de Sabadell la va pre
sentar ahir a Lleida. Enhorabona. 

La ñana 

Cistella d~ produdes 
t'XCiusius genttlesa de 

Aitana Bonmatí 
Futbolista 

Felicitem la ju
gadora del Bar
ça i recent Pilota 
d'Or perquè ha 
demanat en un 
vídeo dirigit al 
primer ministre 

Futbolista 

l'Audiència 
Barcelona 
enviat a judici -
per la presump
ta agressió se
xual a una jove 
el 30 de desem

Encara que els temps han can
viat, a Lleida encara es pot 
veure grups d'infants jugant a 
pilota al carrer, tot i que hi ha 
pocs llocs adients. A la Plaça 
de la Sal va aparèixer una pi
lota ben enganxada entre les 
reixes d'una finestra. I és que 
les pilotes, i això no ha canviat, 
sempre acaben 'embarcades'. 

de Finlàndia, Petteri Orpo, que el 
seu país accepti el català com a 
llengua oficial dins de la UE. 

bre de l'any passat al lavabo d'un 
reservat de la discoteca Sutton 
de la capital catalana. 

consegueix amb La Mañana i Caprabo una 

de les 2 cistelles mensuals de productes 

~ 
Per tal de tenir una de les dues cistelles és obligatori ser subscriptor del diari La Mañana i enviar 
un correu electrònic a sorteig@lamanyana.cat indicant el teu nom complet i el teu mòbil. · 

'Només podran portic1p0r en aquest sorte¡g els rno¡or3 ae 18 anys I r.ubscr1ptors ae1 OlOri en poper o <JrgltOI 
El guonyoaor/o haurà ae recollit 10 c~tello o les lnstolloclons del diari Lo Moñono o l c01rer Pnncep de VIono 27-29 de Ueldo. 
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